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How can the main computer facility in a computation centre be relocated with 
the least interruption of service to its users? Dr. B.A. Wightman (right) and 
Thomas McGrath (centre). Chief and Deputy Chief respectively of NRC s Com­
putation Centre, could find no precise precedent in Ottawa for such a move., 
However, under the direction and coordination of NRC personnel, the Centres 
complex IBM 360/67 computer, with 60-odd peripherals (including tape drives, 
disc drives, printers, card readers, card punches) nine control units, a tele­
communications controller and 60 telephone circuits for data communications, * 
was moved the quarter mile from the north side of the Montreal Road to its , 
new quarters at Building M60 on the south side. The change-over was made in 
just three-and-a-half days, with a loss of only one nine-to-five shift in the time 
schedule. The computer runs 24 hours a day, with 21 shifts a week. Hill 
Security Movers of Ottawa handled the move and NRC contracted services 
from IBM Fairchild Instruments Ltd., California, Telex Ltd., Trans-Canada 
Telephone Service, Bell Canada, and Allan Crawford Associates. Toronto. 
Beniamin Patry (left) of NRC’s Plant Engineering Services Branch, crimps a 
terminal onto a cable during the move. • Comment transférerun , 
ordinateur d’un endroit dans un autre en interrompant le service le moins 
possible? Le Dr B.A. Wightman (à droite) et Thomas McGrath (au centre), respectivement chef et chef-adioint du Centre de calcul de CNRC, n’ont pas pu 
trouver de précédent à Ottawa. Toutefois, sous la direction et avec la co- 
ordination du personnel du CNRC, I ordir
60 périphériques comprenant les mémoires a uanuve, -weveT___  
imprimantes, les lecteurs de cartes et les perforatrices, neuf unités de contrôle, 
un contrôleur des télécommunications et 60 circuits téléphoniques pour les• 
communications réservées aux données, ont été transférés sur un quart de 
mile, du côté nord du chemin de Montréal au nouve 
le bâtiment M-60, côté sud. Le transfert n’a pris que 
a perdu qu’un seul roulement de travail de neuf a cil

L’ordinateur fonctionne 24 heures sur 24 à raison .a » i.1
par roulement continu chaque semaine. Le transfert a été confié a laj 
compagnie Hill Security Movers d’Ottawa et le CNRC a loué les services de 
IBM, Fairchild Instruments Ltd., California. Telex Ltd., Trans-Canada 
phone Service, Bell Canada, et Allan Crawford Associates de Toronto. 
Beniamin Patry (à gauche), du Service d’entretien et de réparations techniqu
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